
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 31/99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 609/99                                                      
Π ε ρ ί λ η ψ η 

Εμμονή στην αναγκαιότητα κατασκευής γέφυρας που θα 
συνδέει την οδό Ακροπόλεως με την Πλ. Θ. Ζωγιοπούλου, 
απόρριψη ένστασης Ν. Α. Ημαθίας κατά της υπ’ αριθ. 477/99 
απόφασης Δ.Σ. σχετικά με την κίνηση διαδικασίας τροπ/σης 
εγκεκριμένου ρυμοτομικού σχεδίου πόλης Βέροιας στο Ο.Τ. 
275 (χώρος εκπ/σης) και έκδοση ψηφίσματος. 

        
Σήμερα 13 Δεκεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 

ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 9-12-1999 γραπτή πρόσκληση του Αντιπροέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108, 119, 219 & 265 του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα  27 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Κ. Πουλασουχίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Κόλβατζης  
3. Δ. Ταχματζίδης Α. Κεσίδης  
4. Μ. Γαβρίδης Β. Γιαννουλάκης  
5. K. Aσλάνογλου Σ.  Παναγιωτίδης  
6. Α. Δελαβερίδης Ε. Λευκοπούλου  
7. Δ.  Πέτκος   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε.  Λελεκάκης   Πάρεδροι 
9. Κ. Γκαβαϊσές   -------- 

10. Κ.  Βαφείδης    
11. Γ. Ουρσουζίδης    
12. Ν. Χαμαλής    
13. Σ. Γεωργιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά   τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ.  607/99 
14. Ι.  Τριανταφυλλίδης απόφασης    προσήλθαν   οι   κ.κ.   Π.   Αγαθαγγελίδης,   Χ.  
15. Π. Πιτούλιας Μουτσιόπουλος 
16. M. Σουμελίδης 2) Κατά    τη  συζήτηση  της   υπ’  αριθ.  609/99   απόφασης 
17. Α. Ταραλάς προσήλθαν   οι   κ.κ.  Λ. Τσαβδαρίδης,    Ε.  Σοφιανίδης,  Ε.  
18. Χ.  Σκουμπόπουλος Κουκουρδής   και   αποχώρησαν  οι  κ.κ. Θ.  Σιδηρόπουλος, 
19. Χ. Γεωργιάδης Ε. Σοφιανίδης. 
20. Λ. Τσαβδαρίδης 3) Κατά   τη  συζήτηση    της   υπ’  αριθ. 610/99  απόφασης 
21. Θ.  Σιδηρόπουλος αποχώρησε ο κ. Ε. Λελεκάκης. 
22. Ε. Σοφιανίδης Κατά    τη   συζήτηση   της    υπ’  αριθ.  611/99   απόφασης 
23. Ι. Ακριβόπουλος αποχώρησαν    οι   κ.κ.   Μ.   Γαβρίδης,   Ν.   Χαμαλής,   Λ.  
24. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Τσαβδαρίδης, Π. Αγαθαγγελίδης 
25. Ε. Κουκουρδής Κατά   τη  συζήτηση    της    υπ’   αριθ. 621/99     απόφασης 
26. Γ. Μανακούλης αποχώρησε ο κ. Γ. Ουρσουζίδης. 
27. Π. Αγαθαγγελίδης  
 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 8-12-99 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου Ποτουρίδη που έχει ως εξής: 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας με την 477/1999 απόφασή του αποφάσισε 
να κινηθεί η διαδικασία για την τροποποίηση του εγκεκριμένου ρυμοτομικού σχεδίου 
της πόλης στο Ο.Τ. 275 (ευρύτερη περιοχή κτηνιατρείου), έτσι ώστε να 
δημιουργηθούν δύο Ο.Τ. 275α και 275β, προκειμένου να διέλθει ο δρόμος και στη 
συνέχεια η γέφυρα που θα ενώσει την οδό Κόδρου με την οδό Ακροπόλεως. 
 Κατά της παραπάνω απόφασης υποβλήθηκαν εμπρόθεσμες ενστάσεις από τη 
Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση Ημαθίας και από τον κ. Γώτα στις οποίες αναφέρονται: 
Α. Η  Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση Ημαθίας η οποία εκπροσωπείται νόμιμα από τον 
Νομάρχη Ημαθίας ενίσταται στην τροποποίηση του εγκεκριμένου ρυμοτομικού 
σχεδίου γιατί: 
1. Δεν αποδεικνύεται η κυκλοφοριακή αναγκαιότητα και η Δημόσια ωφέλεια που 

επιβάλλει την τροποποίηση του ρυμοτομικού σχεδίου χωρίς σύνταξη ειδικής 
κυκλοφοριακής μελέτης και τονίζει ότι έχουν αγνοηθεί οι εξής παράγοντες: 

α. Το μικρό πλάτος της οδού Αριστοφάνους που δεν δύναται να διερευνηθεί. 
β. Τα  προβλήματα δυσλειτουργίας του κόμβου Αριστοφάνους-Ανοίξεως-
Βενιζέλου θα οξυνθούν. 
γ. Η οδός  Ανοίξεως είναι ήδη κορεσμένη. 
δ. Θα υποβαθμιστεί ο πρόσφατα διαμορφωμένος κόμβος της Β εισόδου της 
πόλης. 
ε. Η προτεινόμενη γέφυρα έχει μόνο τοπικό χαρακτήρα. 

2. Η κατασκευή της γέφυρας λόγω της θέσης της και του μεγέθους της θα επηρεάσει 
δυσμενώς το περιβάλλον της περιοχής αυτής του Τριποτάμου. 

3. Η διάνοιξη της οδού δημιουργεί ασυμβίβαστο χρήσεων στην περιοχή, αφού δεν 
επιτρέπεται η συνύπαρξη κεντρικής κυκλοφοριακής αρτηρίας της πόλης με χώρο 
εκπαίδευσης. 

4. Με το ΣΤ1/455/3-3-1998 έγγραφο του Υπουργείου Παιδείας και την 214/5-5-
1998 απόφαση Δ.Σ. του ΟΣΚ εγκρίθηκαν και μεταβιβάστηκαν 98.000.000 δρχ. 
από τον λογαριασμό του έργου ΣΑΕ "Απόκτηση οικοπέδων για ανέγερση 
σχολικών κτιρίων" στη Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση Ημαθίας για την εξαγορά της 
συγκεκριμένης οικοπεδικής έκτασης για ανέγερση διδακτηρίου. 

5. Η έκταση θα στεγάσει το 13ο δημοτικό Σχολείο Βέροιας το 7ο ή 11ο Δημοτικό 
Σχολείο και ένα μέρος του δυναμικού του 2ου Δημοτικού Σχολείου, επιπλέον  
πρέπει να αντιμετωπισθεί η μεταστέγαση του 16ου Δημοτικού Σχολείου που 
στεγάζεται σε μισθωμένο κτίριο ιδιοκτησίας Τσαλέρα και χρίζει επισκευών που 
δεν είναι δυνατές λόγω πολεοδομικών προβλημάτων. 

Πριν τριάντα χρόνια ο ΟΣΚ καθόριζε ένα μέγεθος για τις μελέτες σχολείων - 
που δεν αποτελεί προδιαγραφή - κατ' ελάχιστο 8 τ.μ. ανά μαθητή που αφορούσε μόνο 
τις κύριες αίθουσες διδασκαλίας, χωρίς εργαστήρια, αίθουσες εποπτικών, 
γυμναστήρια, εμβαδόν γηπέδου και αναφερόταν μόνο για το μείζον αστικό κέντρο 
και εφόσον δεν υπήρχε δυνατότητα εξεύρεσης γης σε άλλη θέση. 

Ο στόχος του σχολείου που πρόκειται να ανεγερθεί  είναι η δημιουργία ενός 
σύγχρονου και όχι ενός μειονεκτικού σχολείου και καλείται να λύσει τα προβλήματα 
των μαθητών μιας μεγάλης περιοχής. Είναι απαραίτητος δηλαδή όλος ο διαθέσιμος 
χώρος του Ο.Τ. 275 

- Τέλος αναφέρεται ότι η διάσπαση του οικοπέδου σε δύο Ο.Τ. 275α και 
275β δεν καλύπτει τις σύγχρονες ανάγκες λειτουργίας και η λειτουργία 



νηπιαγωγείων στο ένα μόνο Ο.Τ. κατά την αιτούμενη τροποποίηση 
αχρηστεύει κρίσιμο χώρου γηπέδου. 

- Σχετικά με την αναφερόμενη μείωση μαθητικού δυναμικού σε κάποια 
σχολεία, αναφέρεται ότι δεν μπορεί να ληφθεί σα δεδομένη, καθώς αυτή 
μπορεί να προκύπτει και από ανεπάρκεια εκπαιδευτικής υποδομής. 

Β. Ο κ. Γώτας ζητά ν' αποζημιωθεί για την αποθήκη των 90 τ.μ. που βρίσκεται στο 
Ο.Τ. 275, πριν προχωρήσει οποιαδήποτε τροποποίηση που αφορά το συγκεκριμένο 
Ο.Τ. 
Έχοντας υπόψη: 

1. Τις διατάξεις του Ν. Δ/τος της 17-7-23 (ΦΕΚ 228Α/16-8-23)  "περί 
σχεδίων πόλεων κλπ". 

2. Την υπ' αρ. 79881/3445/6-12-84  (ΦΕΚ 862 Β' 84) απόφαση ΥΠΕΧΩΔΕ 
"διαδικασία και τρόπος σύνταξης της πράξης εφαρμογής της 
Πολεοδομικής μελέτης" 

3. Το από 29-12-1998 Π. Δ/γμα (ΦΕΚ 16Δ/21-1-87) "μεταβίβαση 
αρμοδιοτήτων τροποποιήσεων εγκ. σχεδίου πόλεως και πολεοδομικών 
εφαρμογών στο Δ.Β". 

4. Το Π.Δ. 183 (ΦΕΚ 70Α/5-6-86) περί εγκρίσεως τροποποιήσεων σχεδίων 
πόλεων και καθορισμό όρων και περιορισμών δόμησης από τους 
Νομάρχες. 

5. Την 3641/26-11-1999 ένσταση του κ. Γώτα 
6. Την 3665/30-11-1999 ένσταση της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ημαθίας 
Το θέμα μεταβιβάζεται στο Δ.Σ. για ν' αποφασίσει σχετικά επί των 

ενστάσεων. 
 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 8-12-99 
εισήγηση της επιτροπής τεχνικών του Δ.Σ., που έχει ως εξής:  
 Η Επιτροπή μετά από διαλογική συζήτηση κατά πλειοψηφία ( η κ. Τσαμήτρου 
ψήφισε λευκό) απέρριψε την ένσταση της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης στο σύνολό 
της, διότι έκρινε ότι κανείς από τους αναφερόμενους στην ένσταση λόγους δεν είναι 
τεκμηριωμένος ώστε να ανατρέπει το προηγούμενο σκεπτικό της επιτροπής στο οποίο 
στηρίχθηκε η απόφαση για την κίνηση διαδικασίας τροποποίησης του Ο.Τ. 275. 
Αναλυτικότερα: 
1. Την πρώτη παράγραφο της ένστασης η οποία αναφέρεται γενικώς στις 
κυκλοφοριακές ρυθμίσεις την απορρίπτουμε διότι υπάρχει κυκλοφοριακή μελέτη η 
οποία έχει εγκριθεί σε πρώτο στάδιο. 
2. Η κατασκευή της εν λόγω γέφυρας κλείνει έναν εσωτερικό δακτύλιο μέσω της 

Λεωφ. Ανοίξεως και της οδού Αριστοφάνους και με την διάνοιξη της δυτικής 
παράκαμψης διευκολύνει την έξοδο και είσοδο στην πόλη, αποσυμφορώντας την 
κίνηση της οδού Βενιζέλου και Μητροπόλεως. 

3. Η οδός Αριστοφάνους έχει το ίδιο πλάτος με την υπό κατασκευή γέφυρα. 
4. Ο κόμβος Ανοίξεως - Βενιζέλου - Αριστοφάνους ούτως ή άλλως θα ρυθμιστεί με 

φωτεινούς σηματοδότες. 
5. Η οδός Ανοίξεως είναι σήμερα η μόνη μη κορεσμένη οδός τέτοιου πλάτους και 

θα ήταν σαφώς σωστότερο για την κυκλοφορία της πόλης να χρησιμοποιείται 
περισσότερο. 

6. Δεν θεωρείται υποβάθμιση ενός κόμβου όταν μειώνεται ο κυκλοφοριακός φόρτος 
στο συγκεκριμένο σημείο, αλλά σωστότερη λειτουργία αυτού. 

7. Και βέβαια έχει τοπικό χαρακτήρα η κατασκευή της γέφυρας. Είναι μια γέφυρα 
που κατασκευάζεται σε αστική περιοχή, ενώνει δύο ρυμοτομικά αυτό του 1936 
και αυτό του 1974, και βέβαια δίνει διέξοδο σ' ένα συνοικισμό  αρκετά μεγάλου 



πληθυσμού όπως είναι ο Προμηθέας, να μπορεί ευκολότερα  να μετακινείτε προς 
τις εξόδους ή προς το κέντρο της πόλης. 

Την δεύτερη παράγραφο της ένστασης η οποία αναφέρεται στην επίπτωση 
που θα έχει η γέφυρα στο περιβάλλον και στην αισθητική της, την απορρίπτουμε 
διότι πιστεύουμε ότι οι μελετητές της γέφυρας καθώς επίσης και οι υπηρεσίες που θα 
εγκρίνουν την χωροθέτηση και την αισθητική της θα δείξουν την ανάλογη 
ευαισθησία για τη μορφή και τον τρόπο κατασκευής της. 

 Την τρίτη παράγραφο της ένστασης την απορρίπτουμε διότι δεν φαίνεται από 
πουθενά ότι υπάρχει ασυμβίβαστο χρήσεων χώρου εκπαίδευσης και κεντρικής 
κυκλοφοριακής αρτηρίας, αντιθέτως τα περισσότερα από τα υπάρχοντα σήμερα 
σχολεία στην πόλη είναι επί βασικών αρτηριών και στην συγκεκριμένη περίπτωση 
υπάρχει δυνατότητα εισόδου και εξόδου των σχολείων που θα κατασκευασθούν στα 
δύο Ο.Τ. 275α και 275β από παράπλευρους δρόμους και όχι από την προέκταση 
Αριστοφάνους - γέφυρας. 

Την πέμπτη παράγραφο απορρίπτουμε διότι στα δύο Ο.Τ. που δημιουργούνται 
μετά την τροποποίηση του σχεδίου για την κατασκευή της γέφυρας υπήρξε 
συγκεκριμένο σκεπτικό και στοιχεία που πήραμε τόσο από τους Διευθυντές των 
σχολείων που θα  μεταφερθούν στη θέση αυτή, όσο και από τη Διεύθυνση της 
Α'Βάθμιας εκπαίδευσης. Έτσι λοιπόν το 13ο Δημοτικό έχει 145 μαθητές, το 7ο 
Δημοτικό έχει 186 μαθητές, που μάλιστα κατά ομολογία των υπεύθυνων είναι 
αριθμός μειούμενος από έτος σε έτος. Θεωρώντας τα 8 τετραγωνικά ως ελάχιστο όριο 
ανά μαθητή, προκύπτει ότι τα δύο αυτά σχολεία 13ο και 7ο για να εγκατασταθούν 
απαιτούν έκταση 2.648 τετραγωνικά πολύ μικρότερη από την έκταση που απομένει 
μετά την κατασκευή της γέφυρας στο Ο.Τ. 275β, η οποία είναι 3.218 τ.μ. Στο Ο.Τ. 
275α η έκταση που απομένει είναι 1.288 τ.μ. υπέρ αρκετή για να στεγαστούν τα  
Νηπιαγωγεία. Όσο για το ότι θα είναι χωριστά τα κτίρια και οι αυλές των Δημοτικών 
Σχολείων με τα Νηπιαγωγεία, αυτό είναι το ιδανικότερο και μακάρι να μπορούσαμε 
να το εφαρμόζαμε σε όλα  τα σχολεία. 

Η κ. Τσαμήτρου δικαιολόγησε τη λευκή ψήφο της ως εξής: θέλει να σεβαστεί 
την προηγούμενη ψήφο της, αλλά προβληματίζεται και από την ένσταση της 
Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης η οποία στηρίχθηκε σε απόψεις των Τεχνικών της 
Υπηρεσιών οι οποίες έχουν γνώση και εμπειρία. Προβληματίζεται για την 
κυκλοφοριακή ρύθμιση και το θέμα του αριθμού των παιδιών λέγοντας ότι δεν 
υπάρχει σχετική μελέτη, για την αισθητική της γέφυρας η οποία μπορεί να  
αντιμετωπισθεί. Έχει επιφύλαξη επειδή υπάρχουν πολλές γέφυρες και προτείνει ότι 
θα έπρεπε να υπάρχει έστω και προμελέτη από ειδικούς επιστήμονες για το χώρο του 
γηπέδου της εκπαίδευσης σε συνδυασμό και με τη γέφυρα, ώστε να αποδεικνύει την 
επάρκεια του χώρου.    
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Λελεκάκης: Στην επιτροπή παρέστη ο Αντινομάρχης κ. Διούδης μαζί με τον 
μηχανικό της Δ/νσης Προγραμματισμού κ. Δ. Παπαδόπουλο καθώς επίσης και ο 
Αντιδήμαρχος τεχνικών κ. Ποτουρίδης. 
 Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σ.Σ. Προμηθέα: Η άποψη της πλειοψηφίας των 
πολιτών του Προμηθέα, πριν λίγο καιρό, ήταν να κατασκευαστεί αυτή η γέφυρα. 
 Η προσωπική μου άποψη είναι ότι η γέφυρα είναι ένα έργο άμεσης 
προτεραιότητας, που θα συνδέσει τον Προμηθέα με την κύρια πόλη. 
 Κε Δήμαρχε το έργο να γίνει το συντομότερο δυνατόν.  
 Αν θέταμε το θέμα σε δημοψήφισμα θα το ψήφιζε η συντριπτική πλειοψηφία 
του Προμηθέα. Αύριο έχουμε τη συνεδρίαση του Σ.Σ. για να πάρετε και την άποψη 
των πολιτών. 



 Ο Προμηθέας συνδέεται με την πόλη της Βέροιας σε 2 σημεία α) στην οδό 
Θερμοπυλών, η οποία την Τρίτη κατακλύζεται από την λαϊκή αγορά και β) με την 
στρατιωτική γέφυρα η οποία δεν μας εξυπηρετεί γιατί η Μητροπόλεως και η 
Κεντρικής έχουν μονοδρομηθεί. 
 Θα ήταν άστοχο για μας να μην θέλουμε να πραγματοποιηθεί αυτό  το έργο. 
 Πρόεδρος : Υπάρχουν ερωτήσεις; 
 Τσαμήτρου: Με τον τρόπο που γράφτηκε η εισήγηση είναι σαν να ήταν στην 
επιτροπή ο κ. Γκαβαϊσές κι εγώ. Γράφτηκαν μόνο οι απόψεις του κ. Γκαβαϊσέ, ενώ 
υπήρχαν κι άλλα μέλη που εξέφρασαν απόψεις. Ρωτήθηκαν τα υπόλοιπα μέλη; 
 Πρόεδρος: Στην εισήγηση της επιτροπής διατυπώνεται το αποφασιστικό. Από 
εκεί και πέρα καταγράφεται οποιαδήποτε άλλη άποψη που φαίνεται στην ψηφοφορία. 
Η δική σας καταγράφηκε γιατί ήταν διαφορετική άποψη στην ψηφοφορία. 
 Σκουμπόπουλος: 1) Ρωτήθηκε ο πρόεδρος της  5ης συνοικίας; 
2) Ρωτήθηκε ποια είναι η άποψη της Δημοτικής Επιτροπής Παιδείας; 
3) Ποια είναι η άποψη της Νομ/κης επιτροπής Παιδείας; 
4) Ποια είναι η άποψη της Πρωτοβάθμιας Εκπαιδεύσης; 
5) Ποια είναι η άποψη  του Συλλόγου Δασκάλων; 
6) Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η μελέτη της γέφυρας; 
7) Πόσα μέτρα είναι όλος ο χώρος εκπαίδευσης; 
8) Έχουν αποζημιωθεί όλοι οι ιδιοκτήτες; 
9) Μελετήθηκαν όλες οι πιθανές λύσεις, ώστε να μην κοπεί το οικόπεδο που 
χαρακτηρίστηκε ως χώρος εκπαίδευσης; 
10) Τι σχολείο προβλέπαμε  όταν ζητούσαμε την απαλλοτρίωση του χώρου αυτού 
από τη Ν.Α.; 
11) Ποιες ανάγκες  της πόλης καλύπτει ο χώρος εκπαίδευσης; 
 Δήμαρχος: 1) Ο πρόεδρος του 1ου Σ.Σ. παρίσταται από ευαισθησία και κυρίως 
αυτόν ενδιαφέρει. Το 5ο Σ.Σ. αν ενδιαφερόταν έπρεπε να είναι. Η πρόσκληση 
κοινοποιείται σε όλα τα Σ.Σ. 
2) Όλοι αυτοί οι φορείς που αναφέρατε είναι άσχετοι, σε σχέση με τον σχεδιασμό που 
κάνει το Δ.Σ. Το Δ.Σ. είχε υπόψιν του τα στατιστικά στοιχεία που πήρε επίσημα από 
τη Ν.Α. και από την Πρωτοβάθμια Εκπαίδευση σε σχέση με τον αριθμό των 
μαθητών. 
3) Είναι παραπλανητικό ότι αυτό απαλλοτριώθηκε από τη Ν.Α. Αυτό ήταν το 
μοναδικό αίτημα που είχε υποβάλλει ο Δήμος στον τότε Υπουργό Παιδείας. Είχαμε 
κάνει όλα τα συμβόλαια στο όνομα του Δήμου και την τελευταία στιγμή μας είπαν 
από το Υπ. Παιδείας ότι δεν μπορούν να στείλουν τα χρήματα στον Δήμο και τα 
στείλανε στη Ν.Α. Ξανάλλαξαν τα συμβόλαια για να τ' αγοράσει για λογαριασμό του 
Δήμου. Το οικόπεδο Τρανού όπως απαλλοτριώθηκε δεν θίγεται καθόλου. 
4) Για ν' αποφασίσει κανείς μία τροποποίηση  σχεδίου πόλεως δεν χρειάζεται 
καθόλου να δούμε αν έχουν αποζημιωθεί όλοι. Θ' αποζημιωθούν κατά την πράξη 
τακτ/σης και αναλογισμού που θα προκύψει μετά την τροποποίηση. Δεν νομίζω ότι η 
Ν.Α. κάνει την ένσταση για να της καταβάλουμε την αποζημίωση. 
5) Μένει το κυρίως οικόπεδο 3.218 τ.μ. που είναι για 2 εννεατάξια σχολεία. Πριν 
έρθει το θέμα στο Δ.Σ. είχα επανειλημμένες συνεργασίες με το τμήμα 
προγραμματισμού της Ν.Α. Είδαμε ότι 2 δίδυμα εννεατάξια σχολεία είναι 
επαρκέστατα για να στεγάσουν το 11ο και το 13ο Δημοτικό Σχολείο. 'Έτσι θα 
λύσουμε το πρόβλημα της προμεσημβρινής λειτουργίας στα Δημοτικά Σχολεία.  
 Πήραμε στοιχεία για τα παιδιά που είναι σ' αυτά τα Δημοτικά. Αφού τελείωσε 
η έρευνα, ενημέρωσα προσωπικά τον κ. Νομάρχη, ότι το θέμα το είδαμε απ' όλες τις 
πλευρές. Ο κ. Νομάρχης συμφώνησε και ύστερα έφερα το θέμα στο Δ.Σ.. 



 Θα σας έκανε εντύπωση που μέσα στην ένσταση λεει "ολιγόλεπτη 
συνάντηση". Γιατί δεν μπορούσαν ν' αποκρύψουν ότι αυτό έγινε μέσα από μια 
συνεργασία και συνεννόηση. 
 Κυρίως θέλαμε να διασφαλίσουμε ότι στο 3ο ΚΠΣ θα βάζαμε την κατασκευή 
των 2 δίδυμων εννεατάξιων σχολείων. 
 Ύστερα από όλα αυτά ήρθε το θέμα στο Δ.Σ. 
 Λελεκάκης: Είμαστε στο στάδιο απάντησης κάποιας ένστασης. Εξετάστηκε η 
περίπτωση για το αν μπορεί να γίνει κάπου αλλού.  
 Αυτή είναι η θέση που μπορεί να κατασκευαστεί η γέφυρα και ο δρόμος. Δεν 
μπορεί να πάει ούτε αριστερότερα ούτε δεξιότερα. Με τα στοιχεία που 
συγκεντρώσαμε είδαμε ότι ο χώρος είναι αρκετός. Εξάλλου το τμήμα που αφαιρείται 
είναι λιγότερο από 700 μ. 
 Για τον διαγωνισμό, επιβάλλεται το Νηπιαγωγείο να λειτουργεί σε ξεχωριστό 
χώρο από το Δημοτικό. 
 Στην εισήγηση δεν καταγράφεται αντίγραφο του πρακτικού. Εκεί 
καταγράφηκε η θέση όλων που ήταν αρνητικοί σε κάθε παράγραφο της ένστασης. 
Βέβαια καταγράφηκε η λευκή ψήφος της Κας Τσαμήτρου 
 Πρόεδρος: Ορίστε τοποθετήσεις 
 Σκουμπόπουλος: Έκανα τις διευκρινιστικές ερωτήσεις γιατί δεν ήμουν στην 
προηγούμενη συνεδρίαση. Απαντήσεις ολοκληρωμένες δεν πήρα. Ερωτήθηκαν όλοι 
οι εμπλεκόμενοι φορείς, να μας δώσουν γραπτή απάντηση; Δεν είναι υποχρέωση των 
Σ.Σ. να παρακολουθούν τις προσκλήσεις και να έρχονται να παίρνουν θέση στο Δ.Σ. 
Για τέτοιο σοβαρό θέμα έπρεπε να ζητήσουμε να μας δώσουν γραπτές απαντήσεις. 
 Είμαι υπέρ της κατασκευής της γέφυρας. Προβληματίζομαι για τον τεμαχισμό 
ενός χώρου εκπαίδευσης. Λιγόστεψαν οι χώροι εκπαίδευσης στην πόλη. Είναι ο 
μοναδικός που υπάρχει στο κέντρο και τόσο μεγάλος. Μήπως μ΄ αυτή την ενέργεια 
τεμαχίζουμε έναν χώρο που θα μας έλυνε όλα τα προβλήματα της εκπαίδευσης; Να 
φτιάχναμε ένα σύγχρονο σχολείο που να το διαθέταμε και για αθλητική χρήση για 
όλους τους νέους του κέντρου; 
 Επειδή κάποτε κάποιοι είπαν ότι θέλουμε 8 τ.μ. για κάθε παιδί, δεν μπορούμε 
να δώσουμε παραπάνω τ.μ. για κάθε παιδί; 
 Πως λύνουμε το πρόβλημα του ολοήμερου σχολείου; Πολλοί γονείς θέλουν 
να πηγαίνουν τα παιδιά τους σε πρωινό σχολείο και όχι σε διπλή βάρδια. 
 Προβλέπονται αίθουσες μουσικής; Προβλέπονται αίθουσες εστιατορίου; Έχω 
την άποψη ότι αν κάνουμε μία μικρή μετατόπιση της γέφυρας, αντί να 
χρησιμοποιήσουμε σε ευθεία γραμμή την Αριστοφάνους, μπορούμε να κρατήσουμε 
ολόκληρο τον χώρο εκπαίδευσης. Αυτή η λύση είναι η πιο ανώδυνη. 
 Υπάρχει κι άλλη λύση. Να πάμε τη γέφυρα στην οδό Λυκούργου, μόνο που 
αυτή η λύση είναι σε 2η θέση . Πιστεύω ότι προβληματίστηκε η επιτροπή και είδε 
όλες αυτές τις λύσεις. 
 Σιδηρόπουλος: Κανείς δεν μ' έπεισε πάνω στο δίκιο και στις σωστές θέσεις. 
Είναι λυπηρό ότι ο αριθμός των παιδιών λιγοστεύει. Ο χώρος ο οποίος παραμένει 
διχάζοντας το οικόπεδο σε δύο, είναι υπέρ αρκετός για να καλύψει  τις ανάγκες 
αυτών των παιδιών. Πρέπει να είναι περισσότερο αισιόδοξη η άποψή μας για ν' 
αυξηθεί ο αριθμός των παιδιών. Χαρακτηρίζω περίεργη την άποψη ότι είναι το 
ιδανικότερο ο διαχωρισμός του οικοπέδου. Τι εννοούν μ' αυτό; Δεν το καταλαβαίνω. 
Μακάρι να γινόταν χωρισμός σ' όλα τα σχολεία. 
 Ένας μεγάλος χώρος δίνει τη δυνατότητα πολλών δραστηριοτήτων. Εγώ 
θεωρώ ότι η τελευταία παράγραφος που αναφέρεται σ' αυτό το θέμα ότι είναι ατυχής. 



 Κουρουζίδης: Η εισήγηση επιτροπής είναι εμπεριστατωμένη και είναι από τις 
λίγες φορές που η επιτροπή κάνει τέτοια εισήγηση. Απέναντι τους είχαν τον Νομάρχη 
και ήθελαν να είναι πιο λεπτομερής και εξειδικευμένη. 
 Τη γέφυρα την χρειάζεται και ο Προμηθέας και η Βέροια. Δεν δίνουμε 
διέξοδο μόνο στον Προμηθέα αλλά και στο κέντρο της πόλης. 
 Αγαπάμε κι εμείς τα παιδιά. Τη λύση που προτείνει η επιτροπή πρέπει να την 
στηρίξουμε γιατί έτσι θα δώσουμε λύση στον Προμηθέα και στα σχολεία. 
 Ποτουρίδης: Νομίζω ότι η ένσταση της Ν.Α. ήταν διάτρητη, γι αυτό πολύ 
ορθά η επιτροπή τεχνικών θεμάτων την απορρίπτει. 
 Το ζήτημα δεν είναι τεχνικό αλλά πολιτικό. Έχει να κάνει με τον ρόλο που 
θέλει να παίξει ο Νομάρχης. Θέλει να είναι και Νομάρχης και Δήμαρχος. Δυστυχώς 
δεν μπορούν να ταυτιστούν και οι 2 εξουσίες. Δεν μπορεί να ζητάει ο Νομάρχης να 
ρυθμίσει αυτός το κυκλοφοριακό ή το σχέδιο πόλης της Βέροιας. Έχει τη δυνατότητα 
να εγκρίνει την τροποποίηση  ή όχι. Αν έκανε ένσταση ως ιδιοκτήτης του οικοπέδου 
του Κτηνιατρείου, κακώς μπήκε στην ουσία του όλου θέματος. Έπρεπε να πει ότι εγώ 
έχω ένα οικόπεδο και δεν θέλω να μου το τεμαχίσετε. 
 Η απάντηση που πήρα από τον εκπρόσωπο τον κ. Διούδη και  τον κ. 
Παπαδόπουλο όταν τον ρώτησα αν πάρουμε τη γέφυρα απ' εδώ και την πάμε δίπλα, 
εσείς τι λέτε; Ήταν ότι επιβαρύνει περιβαντολλογικά το ποτάμι, δεν χρειάζεται η 
γέφυρα στον Προμηθέα. Καταλαβαίνετε λοιπόν γιατί έρχεται το θέμα. 
 Πολύ εύστοχα οι προλαλήσαντες της αντιπολίτευσης δεν αναφέρθηκαν στην 
αναγκαιότητα της γέφυρας ή όχι. 
 Να σας θυμίσω ότι η Νομαρχία παλαιότερα απέρριψε ομόφωνη πρόταση του 
Δ.Σ., για χωροθέτηση σχολείων κάτω από την Εληά. 
 Σ' ότι έχει σχέση με τα προβλήματα των σχολείων, εμείς με πάρα πολλά 
έγγραφα το γνωρίσαμε στη Ν.Α. Δυστυχώς αντί να μας δώσει χρήματα για να 
λύσουμε τα προβλήματα των σχολείων, θέλει να διαχειριστεί η ίδια τα κτιριακά τους 
προβλήματα. Την προηγούμενη βδομάδα σας είπα ότι δεν έρχονται τα χρήματα των 
σχολείων. Επισκέφθηκα τον αρμόδιο Αντινομάρχη και του απέδωσα 2ο έγγραφο. 
 Τέτοιου είδους παρεμβάσεις δεν μπορεί να κάνει η Ν.Α., θα παραμείνει στον 
σχεδιασμό και στη διαχείριση των προγραμμάτων Ευρωπαϊκών ή Εθνικών. Αυτός 
είναι ο ρόλος της. 
 Ας βρουν από ποιους όμορους Δήμους έρχονται παιδιά στη Βέροια και 
επιβαρύνουν τα σχολεία μας. Να δούνε πως λύνεται το στεγαστικό πρόβλημα. 
 Δυστυχώς δεν γίνονται όλα αυτά. Αυτοί σχεδιάζουν τα σχολεία. Σας 
παρουσιάστηκε ποτέ κανένας σχεδιασμός σχολείου; Ποτέ δεν ρώτησαν τη γνώμη 
μας. 
 Στην αντίληψη μου έπεσαν 3 έγγραφα. Το ένα από 4-2-1999 προς τον 
Νομάρχη Ημαθίας όπου τα ΚΤΕΛ Αστικών ζητούν τη γέφυρα. Το 2ο είναι από 9-12-
1999 όπου  τα ΚΤΕΛ Αστικών επανέρχονται και ζητούν τη γέφυρα . Το 3ο είναι από 
9-12-1999 όπου ο Μορφωτικός Σύλλογος Προμηθέα ζητεί τη γέφυρα. Ας είναι κι 
αυτά εις γνώση σας για ν' αποφασίσετε ορθότερα. 
 Ουρσουζίδης: Η κατασκευή της γέφυρας που συνδέει τον Προμηθέα, 
αποσυμφορίζει το κυκλοφοριακό φόρτο κάποιων άλλων   δρόμων της πόλης. 
 Θέλω να επισημάνω 2 πράγματα. Ζητήθηκε εδώ να πουν την άποψή τους τα 
Σ.Σ. , ο σύλλογος δασκάλων κλπ. και δεν ζητήθηκε η γνώμη του ΤΕΕ και του 
συλλόγου μηχανικών Ν. Ημαθίας. Τα δύο όργανα που θα είχαν πρωτίστως άποψη για 
το αν πρέπει να κατασκευαστεί η γέφυρα ή όχι, έχουν αποσιωποιηθεί. 



 Στην ουσία της ένστασης δεν θέλω να μπω γιατί σέβομαι τον θεσμό του 
Νομάρχη . Απλά θέλω να τονίσω ότι κακός σύμβουλος τον συμβούλεψε να ενεργήσει 
έτσι. 
 Με προβληματίζει ποιο ήταν το κίνητρο του κ. Νομάρχη. Έρχεται με 
ατεκμηρίωτη πρόταση να μας επιβάλλει μια άλλη άποψη. 
 Γκαβαϊσές: Όταν έμαθα ότι έκανε ένσταση ο Νομάρχης εξεπλάγην. Διάβασα 
το κείμενο γιατί είχα μία εύλογη απορία να δω επιχειρήματα που ενδεχόμενα θα με 
προβλημάτιζαν. 
 Στη μελέτη περιφερειακών οδών της πόλεως Βέροιας που εγκρίθηκε από το 
Δ.Σ. το 1982 , ο εσωτερικός δακτύλιος ήταν από τότε προτεινόμενος. Στην τελευταία 
μελέτη Καρατζά , αυτός ο δακτύλιος θεωρείται βασικός δακτύλιος στην πόλη. 
 Στα επιχειρήματα του Νομάρχη δεν βρήκαμε το παραμικρό που να μην είναι 
ανακριβές. Από εκεί και πέρα όσο καλή πίστη κι αν είχαμε καταλήγω στο 
συμπέρασμα ότι: Μόνο καθαρά αντιπολιτευτική προς τον Δήμο μπορεί να είναι η 
διάθεση αυτού που συνέταξε αυτό το έγγραφο. Είναι μνημείο ανακρίβειας. Πουθενά 
δεν έχει ένα επιχείρημα που να στέκεται. Ο μόνος προβληματισμός είναι η 
διχοτόμηση του σχολείου. 
 Δεν θα θυσιάσουμε την κυκλοφορία της πόλης που επιτείνεται συνέχεια λόγω 
της αύξησης των οχημάτων. 
 Αγαθαγγελίδης: Σε αντίθεση με το σύνολο των τοποθετούμενων συναδέλφων 
θα εξάγω καινούριο προβληματισμό στη συζήτηση. Όταν διάβασα στις εφημερίδες 
την ένσταση που υπέβαλλε η Ν.Α. διέγνωσα ότι πίσω από τη σκηνή υπάρχει 
παρασκήνιο. Την άλλη μέρα υπήρχε η καταγγελία του Δημάρχου στις εφημερίδες για 
το πώς η Ν.Α. αντιμετωπίζει τον Δήμο. Πίσω απ' αυτές τις καταγγελίες υπήρχε η 
πραγματική ζωή. Δυστυχώς φαίνεται η αντιπαράθεση στις καταγγελίες και στις 
αλληλοεκτοξευόμενες κατηγορίες  και χαρακτηρισμούς. 
 Δεν είμαι σίγουρος για το αν υπήρξε πράγματι συνεργασία. Αυτή η κόντρα ας 
αποτελέσει αφορμή για προβληματισμούς για το τι θα κάνει καλό ή κακό σ' αυτή την 
πόλη. Είναι νόμιμη η διαδικασία και δεν έπρεπε να σταθεί κανείς, ούτε με 
καταγγελίες, ούτε με κατηγορώ, ούτε με χαρακτηρισμούς απέναντι στην ένσταση. Αν 
υπήρχε τέτοια άποψη δικαίως υποβλήθηκε. Καλά θα είναι να βοηθήσει η Νομαρχία 
με τις απόψεις της. 
 Ας μιλήσουμε για την ουσία. Το πρόβλημα το τι θα γίνει εκεί, σ' αυτή τη 
θέση, δεν είναι η πρώτη φορά που ήρθε στο Δ.Σ.   
 Συγκεκριμένα η πρόταση αυτή είχε έρθει στην επιτροπή τεχνικών θεμάτων, 
πριν αρκετά χρόνια. Μόνο που τότε το οικόπεδο ήταν στα χέρια του ιδιοκτήτη του κ. 
Τρανού. Η πρόταση ήταν αλλαγή ρυμοτομικού και αποχαρακτηρισμός. Έγινε  ένα 
σοβαρό επεισόδιο, οι ιδιοκτήτες ζητούσαν μόνο αποχαρακτηρισμό και τελείωσε το 
θέμα αισίως και απαλλοτριώθηκε το οικόπεδο. 
 Η συμφωνία για την γέφυρα πρέπει να αρθεί σήμερα. Πιστεύω ότι το βασικό 
μας πρόβλημα ως Δ.Σ., είναι να πούμε ναι ή όχι σ' αυτή τη γέφυρα. Το βασικό είναι 
να σκεφτούμε όλοι την πόλη με όλες τις λειτουργίες για τα επόμενα 20-30 χρόνια. 
Εγώ ήθελα πολύ ν' ακούσω τις απόψεις των κατοίκων του Προμηθέα. Μήπως τελικά 
θέλουν τον Προμηθέα να παραμείνει μια ήσυχη γειτονιά; Μήπως δεν θέλουν να 
επιβαρύνουν κυκλοφοριακά την περιοχή τους; 
 Ταχματζίδης: Οι αποφάσεις που παίρνουμε δεν έχουν χαρακτήρα 
αμφισβήτησης για κάποιους, αλλά είναι αποφάσεις που χαρακτηρίζουν την πόλη για 
την απ' εδώ και πέρα πορεία της. 
 Όλα αυτά που αναφέρθηκαν τα είχαμε συζητήσει κι έτσι αποφασίσαμε. 
Εκείνο που με προβληματίζει είναι ποιος είναι ο ρόλος μας σαν Δ.Σ..; 



 Υπάρχει ένα ταχυδακτυλουργικό τρικ σ' όλη την διαδικασία και σ΄ όλο το 
κείμενο της Ν.Α. Αν αυτό το τρικ πετύχει, σημαίνει ότι οποιεσδήποτε αναπτυξιακές 
επιλογές, προτάσεις κι έργα θα μπαίνουν υπό την αίρεση του Νομάρχη. Πάμε σε μια 
εποχή που ο Νομάρχης ο διορισμένος καθόριζε τις επιλογές. 
 Εμείς  αυτό που κάναμε ήταν να προγραμματίσουμε για το  αύριο και να 
δούμε κάποια έργα που θ' αλλάξουν την πορεία της πόλης. Είναι πολιτικό ατόπημα 
και άστοχη πολιτική παρέμβαση στη λειτουργία του Δ.Σ., αυτή η ενέργεια του 
Νομάρχη. 
 Άστοχη και καταδικαστέα πολιτικά αυτή η ενέργεια. Πιστεύω ότι θα πρέπει 
με τη σημερινή απόφασή μας να καταδικαστεί πολιτικά αυτή η ενέργεια γιατί αν 
συνεχίσουμε έτσι, θα τη βρούμε μπροστά μας και σε άλλες αποφάσεις που αφορούν 
αναπτυξιακές διαδικασίες της πόλης. 
 Πιστεύω ότι όλες οι αποφάσεις συνηγορούν να γίνει η γέφυρα. Αυτοί οι 
οποίοι θα προσπαθήσουν να ματαιώσουν αυτή την προσπάθεια, θα βρουν μπροστά 
τους το Δ.Σ., το Δήμο και όλους τους φορείς. 
 Λελεκάκης: Το εμβαδόν του οικοπέδου δείχνει ότι μπορεί ν' αντιμετωπίσει 
μία αύξηση παιδιών. 
 Πρόεδρος: Ορίστε δευτερολογίες. 
 Σκουμπόπουλος: Τα τελευταία 20 χρόνια είναι γνωστό ποια ομάδα διοικεί το 
Δήμο. επίσης είναι γνωστό ποιοι Νομάρχες σχεδίαζαν. 
 Για πρώτη φορά βλέπω το θέμα σήμερα. Είπα κάποιες θέσεις και δεν πήρα 
απάντηση. Από τις εφημερίδες έμαθα για την ένσταση. Δεν είχα καμία θέση για το 
θέμα. 
 Συμφωνώ να γίνει η γέφυρα, αλλά μήπως κάνουμε λάθος; Μήπως αύριο που 
και για μας ότι έκανε λάθος το Δ.Σ. και δεν έβαλε τη γέφυρα δίπλα; 
 Σιδηρόπουλος: Κανένας δεν έχει το δικαίωμα ν’ αμφισβητήσει τις καλές 
προθέσεις του Νομάρχη και των συνεργατών του. Τα τελευταία χρόνια αν κάποιος 
κάνει πολιτική είναι η συμπολίτευση, η δική σας πλειοψηφία και μάλιστα την 
αναγάγετε σε επιστήμη. 
 Ποτουρίδης: Αυτό το οικόπεδο χαρακτηρίστηκε από την Ε.Π.Α. ως «Χώρος 
εκπαίδευσης» από το 1985. 
 Σε ό,τι έχει σχέση με τα οικόπεδα για ανέγερση σχολικών κτιρίων. Υπάρχουν 
αρκετά ελεύθερα στην πόλη αυτό το χρονικό διάστημα. Μακάρι η Ν.Α. να περάσει 
την πρόταση που ψηφίσαμε στο προηγούμενο συμβούλιο και να εγκρίνει να χτίσουμε 
τα σχολεία. 
 Σήμερα θα μιλούσαμε για 1 σχολείο, αν δεν υπήρχαν 2 σχολεία που η ανάγκη 
τους σήμερα είναι να συστεγαστούν και να γίνουν ένα. Αυτή είναι η αρμοδιότητα της 
Ν.Α.. 
 Το Δ.Σ. τοποθετήθηκε ομόφωνα σ’ ότι έχει σχέση με τη δευτεροβάθμια 
εκπαίδευση. Για την πρωτοβάθμια δεν τοποθετήθηκε ακόμη γιατί δεν ήρθε η 
εισήγηση. Πρέπει να συρρικνωθούν τα σχολεία. 
 Για τον διαχωρισμό νηπιαγωγείων από τα δημοτικά. Είναι πάγια ανάγκη πια. 
Δεν κάνουν διάλειμμα τα δημοτικά με τα νηπιαγωγεία ταυτόχρονα γιατί τα παιδιά 
έχουν διαφορετικές ανάγκες. Δεν μπορούμε να στήσουμε στις αυλές των 
νηπιαγωγείων παιδότοπους γιατί τους καταστρέφουν τα μεγαλύτερα παιδιά. Είναι 
αναγκαιότητα να διαχωριστούν εφόσον υπάρχει αυτή η δυνατότητα. 
 Κανείς δεν μπορεί να πάρει θέση υπέρ της ένστασης αυτής. 
 Ουρσουζίδης: Δέχομαι ότι ο κ. Νομάρχης με καλή πρόθεση έκανε την 
ένσταση, προκειμένου να εξασφαλίσει καλύτερες συνθήκες για το σχολείο. 



 Αντιπαρέρχομαι όλη την επιχειρηματολογία η οποία αποτελεί μνημείο 
αστήρικτης επιχειρηματολογίας, για μένα. 
 Ωστόσο θέλω να τονίσω ότι τα επιμέρους τεχνικά ζητήματα που μπαίνουν από 
τις 2 πλευρές, ας τ’ αφήσουμε να τα δουν οι ειδικοί τεχνικοί 
 Γκαβαϊσές: Ένα μέρος της δευτερολογίας θα τ’ αφιερώσω στον κ. 
Σκουμπόπουλο, για να καταλάβει τι γίνεται. 
 Το θέμα αυτό κουβεντιάζετε χρόνια ολόκληρα. Οι δρόμοι είναι που φτιάχνουν 
τον δακτύλιο. Αν πάμε τη γέφυρα στην άκρη του σχολείου πέφτουμε πάνω σε μία 
πολυκατοικία. Το σχέδιο πόλης κάποιοι το φτιάξανε και δεν κοιτάξανε βασικά 
σημεία. 
 Έκανα την προσπάθεια γιατί θεώρησα ότι ήταν αναγκαίο. Όλοι οι συνάδελφοι 
να φύγουν απ’ εδώ με τη βεβαιότητα ότι πολλοί άνθρωποι καθίσαμε για πολλές μέρες 
και δουλέψαμε αυτό το θέμα. Ήταν ότι καλύτερο μπορούσε να βγει με βάση τα 
δεδομένα ρυμοτομικού. 
 Θέλω ν’ αναφερθώ στο πολιτικό θέμα. Είναι δυνατόν ο ανώτατος άρχοντας 
του νομού να επιστρατεύει οτιδήποτε σαθρό επιχείρημα για ν΄ ανατρέψει αυτή την 
προσπάθεια; 
 Αγαθαγγελίδης: Ακούστηκαν πάρα πολλές σκέψεις σήμερα. Σε λίγο θα 
ψηφίσουμε ναι ή όχι στην αποδοχή της ένστασης της Ν.Α.. Ας ψηφιστεί η απόρριψη 
της ένστασης του Νομάρχη. 
 Το σπουδαίο όμως είναι, τι γίνεται με τη γέφυρα; Τι γίνεται με τα όνειρά μας 
για την ανάπτυξη αυτής της πόλης; 
 Δικαίως οι κάτοικοι του Προμηθέα θέλουν να επικοινωνούν με την πόλη. 
Κάτω από ποιους όρους όμως; Να μεταφέρουμε έναν κυκλοφοριακό δακτύλιο, για να 
κυκλοφορούμε γρήγορα; Αυτό είναι το μοντέλο που θέλουμε για μας και τα παιδιά 
μας; Υπάρχουν αντιφάσεις και θα συνεχίσουν οι αντιφάσεις αυτές όσο δεν ξέρουμε τι 
θέλουμε απ’ αυτή την πόλη. 
 Θέλουμε μια πόλη να τρέχει ή μια πόλη να ζει; Αυτό το ερώτημα πρέπει ν’ 
απαντηθεί. 
 Προτείνω: 1) Ν’ απορριφθεί η ένσταση της Ν.Α. 2) Να ψηφίσουμε την 
τροποποίηση στο Ο.Τ. 3) Να ξεκινήσουμε τη διαδικασία να βρούμε ποια είναι τα 
προβλήματα αυτής της πόλης και πως μπορούν να λυθούν. 
 Ταχματζίδης: 1) Δεν κρίνουμε τις προθέσεις αλλά τις πράξεις. Αυτή η πράξη 
είναι απαράδεκτη και καταδικαστέα. 
2) Δεν στήνουμε φαντάσματα και τα κυνηγάμε. Υπάρχει ένας ρόλος στο Δ.Σ. δεν τον 
διαπραγματευόμαστε και δεν τον δίνουμε σε κανέναν. 
 Θα σας διαβάσω ένα ψήφισμα που έχει ως εξής: 
- Κρίνει ως πολιτικά άστοχη και απαράδεκτη την ενέργεια της Ν. Α. Ημαθίας και 

του κ. Νομάρχη, που κατέθεσαν ένσταση κατά ομόφωνης απόφασης του Δ.Σ., με 
την οποία, υπό το πρόσχημα δικαιώματος ιδιοκτησίας, επιχειρούν ουσιαστική 
παρέμβαση στο έργο του Δήμου και ποδηγέτηση αποφάσεών του, για θέματα που 
ανήκουν αποκλειστικά και μόνο στην αρμοδιότητα της πόλης μας και του 
Δημοτικού μας Συμβουλίου. 

- Θεωρεί ότι ο κ. Νομάρχης θα πρέπει στο εξής να προσέχει ιδιαίτερα όλους αυτούς 
που τον «συμβουλεύουν» και τον οδηγούν σε άστοχες και άκαιρες ρίξεις με το 
Δημοτικό Συμβούλιο και τα συμφέροντα της πόλης μας. 

- Καλεί τον κ. Νομάρχη και τη Ν. Α. Ημαθίας να απέχουν στο μέλλον από 
παρόμοιες, πολιτικά καταδικαστέες, ενέργειες, που δυστυχώς γυρίζουν τον θεσμό 
πολλά χρόνια πίσω, στην περίοδο του διορισμένου Νομάρχη και του ελέγχου 
σκοπιμότητας των αποφάσεων της Τ.Α. 



- Τέλος, καλεί σε εγρήγορση και συμπαράταξη του πολίτες και όλους τους φορείς 
της πόλης, προκειμένου, να ματαιωθεί κάθε προσπάθεια ανακοπής της προόδου 
και της ανάπτυξης του Δήμου, από όπου και αν αυτή προέρχεται. 

- Οι θέσεις αυτές του Δ.Σ. να αποσταλούν στον Πρωθυπουργό, στον Πρόεδρο της 
Βουλής των Ελλήνων, στους Αρχηγούς των Πολιτικών Κομμάτων, στην 
Κ.Ε.Δ.Κ.Ε., στην Ε.Ν.Α.Ε., στην Τ.Ε.Δ.Κ. Ν. Ημαθίας και στον τύπο. 

 Δήμαρχος: Άκουσα με προσοχή τις τοποθετήσεις όλων των Δ.Σ.. Θα 
επικεντρωθώ σε 2-3 σημεία που νομίζω ότι είναι κρίσιμα. 
 Είναι πρόχειρη ή όχι ή λύση που προτάθηκε; Δεν είναι πρόχειρη και 
μελετήθηκε σε όλα τα επίπεδα. Υπάρχει πλήρης τοπογραφική μελέτη και στις 2 
πλευρές του ποταμού. Υπήρξε γεωλογική έρευνα στην περιοχή αυτή. Προχώρησε η 
προμελέτη αυτής της γέφυρας από την υπηρεσία. Έχουμε κάνει αποτύπωση και 
επεξεργαζόμαστε ορισμένες λύσεις προκειμένου να είναι μία γέφυρα η οποία θα 
δώσει λύση και θα σέβεται το περιβάλλον. 
 Δημοπρατήθηκε σήμερα η Δυτ. Παράκαμψη. Εμείς σαν συμβούλιο 
σχεδιάσαμε αυτή τη δυτική είσοδο της πόλης, την χωροθετήσαμε και την 
αποφασίσαμε, με διάφορες διαδοχικές αποφάσεις μας, από το σημείο που ξεκινάει 
μέχρι το κέντρο της πόλης. 
 Ο υποφαινόμενος μόνο όταν είχε εξαντλήσει κάθε προσπάθεια συνεννόησης, 
αναγκάστηκε, για να προστατεύσει τα συμφέροντα της πόλης, να προβαίνει σε 
ενέργειες. Από τον Ιούνιο του 99 είχε το έγγραφο για τις περιβαντολογικές 
επιπτώσεις στα χέρια του ο Νομάρχης και το έφερε στο Ν.Σ. τέλη Σεπτεμβρίου. 
 Ενώ ήταν πλήρης η μελέτη για τη Δυτ. παράκαμψη πήγαινε στην περιφέρεια 
και διαμαρτυρόταν γιατί χρηματοδοτείται ένα έργο που δεν έχει ωριμότητα. Τότε 
αναγκάστηκα να βγω και να το θέσω υπόψη. Δεν έπρεπε να προστατεύσω τα 
συμφέροντα αυτής της πόλης; Δεν έπρεπε να προστατεύσω την ομόφωνη απόφαση 
του Δ.Σ.; Είπα ότι κακώς καθυστερεί ο κ. Νομάρχης την έγκριση των 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων. Τότε για πρώτη φορά άκουσα στην τοποθέτησή του 
ότι εμείς είμαστε αντίθετοι στη γέφυρα. Τοποθετήθηκα ευθαρσώς στο Ν.Σ. και είπα 
ότι δεν είναι αρμοδιότητα του Ν.Σ. να κρίνει αν ο Δήμος ή το Δ.Σ. κρίνει, ότι εδώ 
πρέπει να γίνει μία γέφυρα ή να διανοιχτεί ένας δρόμος. Είναι αποκλειστικά 
αρμοδιότητα του Δ.Σ. Αλλιώς να παραιτηθούμε. 
 Το τεράστιο πολιτικό ζήτημα είναι αυτό. Είναι χονδρά τα πράγματα πια που 
με ανησυχούν για το που πάει αυτή η ιστορία. Γι’ αυτό εξεπλάγην όταν μετά απ’ όλες 
τις συνεννοήσεις, είδα την ένσταση. Το κυρίαρχο πολιτικό ζήτημα είναι ότι η Τ.Α. 
πάλεψε για την Ν.Α. Εγώ προσωπικά με τον κ. Σπάρτση δεν έχω καμία όξυνση στις 
προσωπικές μας σχέσεις. Θλίβομαι γιατί ενδεχόμενα ακούει συμβουλές. Δεν εννοώ 
τον κ. Σκουμπόπουλο. 
 Αρχίζω να φοβάμαι για το που θα οδηγηθεί η ιστορία αυτή. 
 Δεν υπήρξε φωνή στο Δ.Σ. που να μην πει για την αναγκαιότητα της γέφυρας. 
Δεν υπάρχει αμφισβήτηση ότι πρέπει να γίνει η γέφυρα. Δεν υπάρχει αμφισβήτηση 
ότι αυτό είναι το πιο κατάλληλο σημείο. Εδώ πρέπει να αποφασίσουμε στο πολιτικό 
ζήτημα. Θα εκχωρήσουμε ή όχι τον ρόλο και τις αρμοδιότητές μας σε φορείς και 
όργανα που δεν έχουν αυτούς τους ρόλους; 
 Συμφωνώ με το κείμενο που διάβασε ο κ. Ταχματζίδης. Δεν καταγγέλλουμε 
κανέναν. Επισημαίνουμε ότι είναι πολιτικό ατόπημα. Παρακαλούμε να μην 
ξανασυμβεί αυτό το πράγμα γιατί θα μας φέρει σε δύσκολη θέση. 
 Η Ν. Α. πρέπει να σέβεται ποιες είναι οι αρμοδιότητες της και ποιος είναι ο 
ρόλος ο δικός σας. 



 Μ’ αυτές τις σκέψεις παρακαλώ όλους τους συμβούλους να τοποθετηθούν 
ομόφωνα. 
 Σκουμπόπουλος: Ζητάω τριτολογία. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Σκουμπόπουλος: Δεν έχω πεισθεί για την τοποθέτηση της γέφυρας. Είναι 
αναγκαία η κατασκευή της. Προτείνω να γίνει στο σημείο που είπα, γιατί συζήτησα 
και με τεχνικούς και μου είπαν ότι στη θέση που πρότεινα μπορεί να γίνει. 
 Δε συμφωνώ με τίποτα να κοπεί το οικόπεδο. Η επιχειρηματολογία της 
ένστασης κι εμένα δεν με πείθει σε μερικά σημεία. Θεωρώ ότι η Ν. Α. είναι 
ιδιοκτήτρια του οικοπέδου και άρα ορθά έκανε την ένσταση. 
 Δε συμφωνώ σε καμία περίπτωση να γίνει καταγγελία γιατί δεν ασκεί έλεγχο 
σκοπιμότητας ο Νομάρχης. Παράλληλοι είναι οι ρόλοι του α΄ και του β΄ βαθμού. 
Αυτή είναι και η τελική μου πρόταση. 
 Δήμαρχος: Διαδικαστικά, θα πρέπει το Δ.Σ. ν’ αποφασίσει: 1) Αν είναι 
αναγκαιότητα ή όχι να κατασκευαστεί η γέφυρα. 2) Αν απορρίπτουμε ή όχι την 
ένσταση και 3) Επί πολιτικού ζητήματος. 
 Πρόεδρος: Αρχίζει η ψηφοφορία. Σ’ ότι αφορά την αναγκαιότητα της 
γέφυρας, συμφωνεί το σώμα; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Επί της αποδοχής ή μη της ένστασης της Ν.Α. Ημαθίας θα γίνει 
ονομαστική ψηφοφορία. Παρακαλώ ν’ αρχίσει. 
 Στη συνέχεια ο γραμματέας φώναζε τα ονόματα των συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και ποια από τις 2 προτάσεις ψηφίζουν. Έτσι: 
  Υπέρ της αποδοχής της ένστασης ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ι. Ακριβόπουλος. 
  Υπέρ της απόρριψης της ένστασης ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 

Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαϊσές, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, 
Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. 
Ταραλάς, Γ. Μανακούλης, Π. Αγαθαγγελίδης. 
  Λευκή ψήφο έδωσαν 2 σύμβουλοι: 
Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής. 
 Πρόεδρος: Υπάρχει η πρόταση που έκανε ο κ. Ταχματζίδης και συμπλήρωσε 
ο Δήμαρχος στην τοποθέτησή του για την επισημείωση του διακριτού ρόλου μεταξύ 
Νομαρχιακής και Τοπικής  Αυτ/σης και τη μη αποδοχή της ανάμειξης της Ν. Α. στα 
πράγματα που αφορούν την Τ.Α. 
 Ποιοι συμφωνούν; 
  Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 

Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, 
Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Α. Ταραλάς, Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι διαφωνούν; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Π. Πιτούλιας, Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ι. Ακριβόπουλος, 
Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης. 
 Πρόεδρος: Λευκά; 
Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Μ. Σουμελίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 



1.- Το από 8-12-99 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη. 
2.- Την με αριθ. 477/99 απόφασή του. 
3.- Την με αριθ. πρωτ. Δ1γ/05/Φ2.3.1/651/29-11-99 ένσταση της Ν. Α. Ημαθίας. 
4.- Την από 26-11-99 ένσταση Γώτα. 
5.- Την από 8-12-99 εισήγηση της επιτροπής τεχνικών του Δ.Σ. 
6.- Τις απόψεις και προτάσεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.-Τις διατάξεις του από 17-7-23 Ν.Δ «περί σχεδίων πόλεων κλπ» (Φ.Ε.Κ 228Α/16-8-
23). 
9.- Την υπ’ αριθ. 79881/3445/6-12-84 (Φ.Ε.Κ. 862Β΄/84) απόφαση ΥΠΕΧΩΔΕ 
«διαδικασία και τρόπος σύνταξης της πράξης εφαρμογής της Πολεοδομικής 
μελέτης». 
10.- Το από 29-12-86 Π. Δ/γμα (ΦΕΚ 16Δ΄/21-1-87) «μεταβίβαση αρμοδιοτήτων 
τροποποιήσεων εγκεκριμένου σχεδίου πόλεως και πολεοδομικών εφαρμογών στο 
Δήμο Βέροιας». 
11.- Το Π.Δ. 183 (Φ.Ε.Κ. 70Α΄/5-6-86) περί εγκρίσεως τροποποιήσεων σχεδίων 
πόλεων και καθορισμό όρων και περιορισμών δόμησης από τους Νομάρχες. 

 
Αποφασίζει 

 
 Α) Ομόφωνα: Εμμένει στην αναγκαιότητα κατασκευής γέφυρας που θα 
συνδέει την οδό «Ακροπόλεως» με την πλατεία «Θ. Ζωγιοπούλου». 

Β) Κατά Πλειοψηφία: Απορρίπτει την με αρ. πρωτ. 651/Δ1γ/05/Φ2.3.1/29-11-
1999 ένσταση της Νομαρχιακής  Αυτοδιοίκησης Ημαθίας κατά της υπ’ αριθ. 477/99 
απόφασης Δημοτικού Συμβουλίου σχετικά με την κίνηση διαδικασίας τροποποίησης 
εγκεκριμένου ρυμοτομικού σχεδίου πόλης Βέροιας στο Ο.Τ. 275 (χώρος εκπ/σης). 
 Γ) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
- Κρίνει ως πολιτικά άστοχη και απαράδεκτη την ενέργεια της Ν. Α. Ημαθίας και 

του κ. Νομάρχη, που κατέθεσαν ένσταση κατά ομόφωνης απόφασης του Δ.Σ., με 
την οποία, υπό το πρόσχημα δικαιώματος ιδιοκτησίας, επιχειρούν ουσιαστική 
παρέμβαση στο έργο του Δήμου και ποδηγέτηση αποφάσεών του, για θέματα που 
ανήκουν αποκλειστικά και μόνο στην αρμοδιότητα της πόλης μας και του 
Δημοτικού μας Συμβουλίου. 

- Θεωρεί ότι ο κ. Νομάρχης θα πρέπει στο εξής να προσέχει ιδιαίτερα όλους αυτούς 
που τον «συμβουλεύουν» και τον οδηγούν σε άστοχες και άκαιρες ρίξεις με το 
Δημοτικό Συμβούλιο και τα συμφέροντα της πόλης μας. 

- Καλεί τον κ. Νομάρχη και τη Ν. Α. Ημαθίας να απέχουν στο μέλλον από 
παρόμοιες, πολιτικά καταδικαστέες, ενέργειες, που δυστυχώς γυρίζουν τον θεσμό 
πολλά χρόνια πίσω, στην περίοδο του διορισμένου Νομάρχη και του ελέγχου 
σκοπιμότητας των αποφάσεων της Τ.Α. 

- Τέλος, καλεί σε εγρήγορση και συμπαράταξη του πολίτες και όλους τους φορείς 
της πόλης, προκειμένου, να ματαιωθεί κάθε προσπάθεια ανακοπής της προόδου 
και της ανάπτυξης του Δήμου, από όπου και αν αυτή προέρχεται. 

- Οι θέσεις αυτές του Δ.Σ. να αποσταλούν στον Πρωθυπουργό, στον Πρόεδρο της 
Βουλής των Ελλήνων, στους Αρχηγούς των Πολιτικών Κομμάτων, στην 
Κ.Ε.Δ.Κ.Ε., στην Ε.Ν.Α.Ε., στην Τ.Ε.Δ.Κ. Ν. Ημαθίας και στον τύπο. 



 
 

Γρ. Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   609 / 1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Θ. Σιδηρόπουλος 

 Α. Δελαβερίδης Ε.  Σοφιανίδης 
 Δ.  Πέτκος Ι.  Ακριβόπουλος 
 Ε. Λελεκάκης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Γκαβαϊσές Ε. Κουκουρδής 
 Κ. Βαφείδης Γ.  Μανακούλης 
 Γ. Ουρσουζίδης Π.  Αγαθαγγελίδης 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
 Χ. ΜΟΥΤΣΙΟΠΟΥΛΟΣ  

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  12-1-2000 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 


